
De RSA: Opmerkingen vanuit team RO en MO 

Algemene opmerkingen: 

1. De Regionale Samenwerkingsagenda is een agenda waarin speerpunten worden benoemd en 

waarin beschreven wordt op welke onderwerpen de samenwerking wordt ingevuld. De 

agenda eindigt met een tekst over de manier waarop de samenwerking wordt vormgegeven, 

die discussie zou niet vermengd moeten worden met de keuze t.a.v. de speerpunten . Het 

gaat echter verder, ook bij  behandeling van de speerpunten wordt in de tekst besproken 

welke  reikwijdte de regionale besluitvorming hierover heeft. Lokale besluitvorming moet 

dan nog volgen. 

 

2. Niet duidelijk is wat als regulier werk, als onderdeel van de vorige RSA en wat als deel van de 

nieuwe RSA wordt opgepakt. We krijgen geen inzicht in de kosten van deze clusters, noch in 

de bemensing.  

 

3. We willen er voor pleiten dat ambtelijk de Regio gemeenten faciliteert en niet andersom. 

 

Speerpunten: 

 

1. Een bereikbaar Gooi en Vechtstreek 

Bovenregionale samenwerking is nodig op het gebied van mobiliteitsopgaven.  Deze 

opgaven zijn: duurzame  mobiliteit, openbaar vervoer, stedelijke distributie en 

snelfietspaden. Terecht wordt gesteld dat gemeentegrenzen voor inwoners en bedrijven 

hierbij geen rol spelen. Dit geldt niet minder voor regiogrenzen. We vragen om meer ambitie 

van de Regio bijvoorbeeld bij de investering in regionale snelfietspaden, niet alleen maar in 

(door)fietspaden, maar in snelfietspaden die regio en provincie overschrijdend de fietsers 

door heel Nederland faciliteren. 

 

2. Een duurzaam Gooi en Vechtstreek 

Er wordt geschreven over bundeling van uitvoeringscapaciteit (voor duurzaam bouwloket) 

en bundeling beleidscapaciteit (voor energietransitie, klimaatverandering en biodiversiteit). 

Voor de bundeling van de uitvoeringscapaciteit wordt momenteel een verkenning door de 

Regio gedaan. Een eerste verkenning levert nog geen enkele zekerheid  of en in welke vorm 

deze bundeling doorgang zal vinden. De bundeling van beleidscapaciteit moet eerst op 

haalbaarheid en effectiviteit verkend worden. Er zijn meer partners mogelijk, op het gebied 

van energietransitie profileert bijvoorbeeld ook de OFGV zich als partner van de gemeenten.  

Verder vragen we aandacht voor de positie van Eemnes.  Voor het focuspunt duurzaamheid 

doet Eemnes niet op alle onderdelen mee. 

 

3. Een aantrekkelijk woon-werk klimaat 

Dit speerpunt wordt ingevuld door: 

- gezamenlijk te sturen op de kwantitatieve en kwalitatieve woningbouw en  

- totstandkoming en uitvoering van regionale prestatieafspraken. 



Uitleg over deze speerpunten komt  in dit stuk verder niet voor. Het gezamenlijk sturen op 

de kwantitatieve en kwalitatieve woningbouw  is een beleidsuitgangspunt uit het Regionaal 

Actieprogramma Wonen 2016-2020 (RAP2). De gemeenten leggen jaarlijks de meest actuele 

plancapaciteit in de provinciale monitor vast. Deze monitor wordt besproken in de 

stuurgroep wonen. Voor locaties buiten stedelijk gebied is afgesproken dat voor elke locatie 

een zienswijze gevraagd wordt aan alle gemeenten in de regio. Voor kleinere 

binnenstedelijke plannen is afgesproken dat nadere regionale afstemming niet nodig is als 

aan een aantal voorwaarden is voldaan. Voor grotere plannen moet afstemming via het PHO 

overleg plaatsvinden. De tekst van de RSA bevat de zinsnede  ‘gezamenlijk sturen’. De vraag 

die bij ons rijst is wat is het verschil met  afstemmen is.  

Over de status van de regionale prestatieafspraken geven we  een citaat uit de notulen van 

het verslag van 14 maart van de Brede Kijk (ambtelijk overleg) :  

Regionale PA’s verkeren nog helemaal in een beginstadium. Er wordt een bestuurlijk 

werkgroepje (gemeente/corpo) gevormd met ambtelijke ondersteuning, om een startnotitie 

op te stellen voor gezamenlijke bespreking. De huurdersorganisaties zijn voor regionale 

afspraken en het onderwerp is ook al benoemd in de Woonvisie. 

 

4. Versterking sociaal domein  

De RSA heeft voor het sociaal domein weinig meerwaarde ten opzichte van de huidige 

situatie omdat de taken al zijn belegd en de overlegstructuur staat.  Een goede afstemming 

van regiotaken en lokale taken is noodzakelijk en daarin verwachten wij van de regio een 

proactieve wijze van samenwerken met als doel om de lokale uitvoering te versterken. 

 

5. Een regionale omgevingsvisie 

In de RSA wordt uitgesproken dat de  regionale ROVI een kapstok wordt om de regionale 

slagkracht op het fysiek domein te versterken. In de tekst staat dat de ROVI wordt 

voorbereid door de programma organisatie in de regio, de kosten hiervoor zijn opgenomen 

in het RSA-budget. Als de gemeenten Blaricum en Laren tijdens deze voorbereidingsfase 

invloed op de ROVI willen hebben  zouden ze  zich er  sterk voor kunnen maken om 

ambtelijke capaciteit uit de BEL beschikbaar te mogen stellen en hiervoor lokaal (uit het 

ROVI-budget ) capaciteit in te huren.  

De visie is niet vrijblijvend. Voorgesteld wordt  om voor de procesmatige begeleiding van de 

totstandkoming van de ROVI een separate adviescommissie in te stellen. De adviescommissie 

adviseert het bestuur van Regio Gooi en Vechtstreek en bestaat uit een vertegenwoordiging 

van raadsleden van de gemeenten. Als de gemeenteraden van  Blaricum en Laren via deze 

weg invloed willen uitoefenen zullen zij zich ervoor hard moeten maken om in de 

adviescommissie zitting te mogen nemen.  

In de RSA is opgenomen dat de strategische keuzes die gemaakt worden gerealiseerd/ 

gehandhaafd dienen te  worden in de lokale Omgevingsvisie. Alleen de gemeentelijke 

Omgevingsvisie is  bindend. Daarom wordt voorgesteld om af te spreken dat de keuzes 

overgenomen worden.  Verder dient de visie als toetsingskader voor regionale afspraken.  

Het lijkt logisch dat de regionaal gemaakte afspraken leidend zijn bij het tot stand komen van 

regionaal beleid.  

 


